
JUTJAT DE PAU 
Per primera vegada escric o, millor dit, intento escriure aqüestes línies, a fi i 

efecte d'explicar breument les diferents accions judicials del nostre Jut jat de Pau, 
que sens dubte les he trobades molt canviades de fa uns anys fins ara. 

Com ja sabeu, el dia quinze d'abril de l'any en curs vaig prendre possessio de 
Jutge de Pau del nostre municipi. El motiu fou l'òbit de l'amie Josep Valls 
(q.e.p.d.) predecessor meu en l 'esmentat càrrec. 

Les tasques que desenvolupen en l'actualitat els Jut jats de Pau, en relació als 
anys setanta son d'una notable diferència, tant en la quantitat d'assumptes —civil, 
penal, Registre Civil— que ens remeten els Jut jats i Tribunals superiors, com en la 
seva complexitat. Si a més hi sumem les qüestions que es resolen en les dependèn-
cies del nostre Jutjat sense recorrer als estaments superiors, és ciar que els Jut jats 
de Pau han passat de ser una institució municipal que tenia la finalitat suprema d'in-
tentar la conciliació entre les diferents postures deis individus de la societal, a la 
d'aplicar i fer executar la Ilei, sense menysvalorar la conciliació, que és, sens dubte, 
la base fonamental per a resoldre de forma amigable les diferències entre les per-
sones. 

Si bé crec que és bo pel municipi que els Jut jats de Pau tinguem cada vegada 
més competències, també el Ministeri de Justicia tindria de dotar-los deis mitjans 
personals i materials adients, dones si no fos per la coMaboració deis Ajuntaments , 
aquests no podrien funcionar. 

Actualment l'Associació Catalana en Pro de la Justicia, en la que están inte-
grals tots els Jutges de Pau d'arreu de Catalunya, —amb l 'ajut de la Conselleria de 
Justicia de la Generalitat— està promovent una sèrie d'accions, tant a nivell de reu-
nions amb membres del Consell General del Poder Judicial com en els mitjans d'in-
formació i en publicacions de la mateixa Associació, a fi i efecte de fer arribar la 
nostra opinio sobre l'articulat del projecte de Liei Planta i Demarcació, que fou 
aprovat pel Consell de Ministres el 25 d'abril d 'enguany, i que en l'actualitat es 
troba en fase de discussió en el Congrés deis Diputáis. 

Un deis articles confliclius del projecte de Liei esmental és el que es refereix 
a l'elecció del Jutge de Pau, dones segons el maleix,es diu «que el Jutge de Pau té 
de ser nomenal pel Pie de l 'Ajunlamenl». 

Això —en la meva opinio—, comportarla una politització de la justicia de tal 
forma que repercutirla negativament en la societal. Per evilar-ho, es proposa que 
eis Jutges de Pau que es vulguin presentar per tal càrrec sigui elegils pel poblé 
direclamenl, mitjangant el vol. 

Per acabar, i aprofitanl aqüestes pàgines de l 'Anuari, poso a disposició del 
nostre poblé, per tot allò que H sigui adient, la capacitai i mitjans disponibles del 
nostre Jutjat de Pau. 

Només em resta desitjar-vos felicitáis, bon humor i una bona Festa Major . 

El Jutge de Pau 
Enric Torras i Gubern 
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